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Viborg Jægerråd 

Dato: 6. marts 2024 Sted: Hammershøj 

Deltagere: Jan, Tage, Bjørn, Niels, Lars Henrik og inviterede fra jagtforeninger Fraværende: Martin 

Dagsorden: 

 

Indhold: 

1. Introduktion til DJ-organisation og det store fællesskab med: 

o medlemmer – jagtforeninger - Jægerråd – kreds – 

hovedbestyrelse – repræsentantskab 

o politiske og organisatoriske opgaver i organisationen og 

sekretariatet 

2. Hvilke ideer, ønsker og behov er der fra medlemmerne, 

jagtforeningerne og jægerråd til hinanden og DJ 

3. Hvordan kan samarbejde mellem jagtforeninger, jægerråd, 

kredskoordinatorer og DJ, være med til at udvikle vores tilbud til 

medlemmerne i vores jagtforeninger 

4. Hvordan kan konkrete værktøjer som årshjul, foreningskonto, 

jægerweb, herunder nye muligheder for at sende gruppe-emails. 

fremme samarbejde og udvikling 

5. Findes der nye metoder til at fremme udvikling 

6. Dialog og socialt samvær med hinanden for at fremme samarbejde og 

kendskab til hinanden   

Ansvarlig: 

Jesper 

 

 

 

 

Alle 

 

Alle 

 

 

Alle 

 

 

Alle 

Alle 

 

Velkommen Lars Henrik bød velkommen og takkede Hammershøj Jagtforening fordi 

at de ville stille deres hus til rådighed for arrangementet. 

 

Punkt 1. Jesper Brixen organisationskonsulent i DJ gav en præsentation med 

følgende indhold: 

1. Jagtforeninger, det nære fællesskab 

Hvordan motiverer vi de frivillige i jagtforeningerne ? 

• Foreningsopgaverne er 2 slags opgaver 

o Aktiviteter med jagtfokus 

o Generelle foreningsopgaver 

• Foreningsdanmark er i forandring 

o Frivillige ændrer sig 

o Der bliver brugt samme antal timer på frivilligt arbejde 

som før i tiden 

o Skal vi udvikle eller afvikle 

o Forslag til løsninger 

• Nye frivillige i jagtforenngerne 

o Skal vi bevare eller forny? 

o De potentielle medlemmer vil lave noget ande ellers var de 

allerede med! 

• Der var indlagt en sidemandsopgave 

o Har jeres forening prøvet nye jagtfaglige aktiviteter? 

o Har I lukket aktiviteter ned? 

o Har jeres forening lavet om i bestyrelsens arbejde? 

o Bliver der taget godt imod nye medlemmer? 

o Hvem står for kommunikationen? 

• Præsentation af det nye Jægerweb.dk 

o Jægerweb for jagtforeningerne er delvis implementeret og 

for eksempel kan jagtforeningsformænd nu kan udsende 

mails hvis at mail adresser er opdateret. 

o Jægerweb for jægerråd er endnu ikke implementeret med 

kommer det i løbet af 2024. 
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2. Jægerråd, det store fællesskab. Hvem arbejder jægerrådet for? 

Lokale opgaver 

• Kommune relaterede opgaver 

• Forenings relaterede opgaver 

Lokalpolitiske opgaver 

• Jagtpolitik generelt 

• Grøn politik lokalt 

Hvorfor er det interessant at deltage i jægerrådet 

Sidemandsopgave om jægerrådets opgaver 

Afhængighed mellem jagtforeninger og jægerråd 

Foreningsindsatsen, intromøder og kommunikation 

Punkt 2.  Hvilke ideer, ønsker og behov er der fra medlemmerne, jagtforeningerne 

og jægerråd til hinanden og DJ 

• Det er vigtigt at vi har for øje at vores fælles succes måles på 

hvilke aktiviteter vi har succes med ude i jagtforeningerne 

• Jægerrådet skal arbejde for at skabe gode rammer for jagten og 

samarbejdet 

 

Punkt 3.  Hvordan kan samarbejde mellem jagtforeninger, jægerråd, 

kredskoordinatorer og DJ, være med til at udvikle vores tilbud til 

medlemmerne i vores jagtforeninger 

• Flere har succes med at gå sammen om arrangementer 

• Som eksempel blev nævnt brugergruppen for skydebanen i 

Vindum som er et samarbejde ml Hammershøj, Gudenådalens, 

Bjerringbro og Omegns Jagtforening og Langå Jgtforening 

• Tidligere har der gennem JKF samarbejdet være arrangeret 

udflugter som fælles arrangement 

• En fælles tur til Jagtens hus blev drøftet 

 

Punkt 4.  Hvordan kan konkrete værktøjer som årshjul, foreningskonto, jægerweb, 

herunder nye muligheder for at sende gruppe-emails. fremme samarbejde 

og udvikling 

• Jægerweb er nu ved at blive udviklet og vil blive fuldt 

implementeret gennem 2024 og 2025 

• Måske at man samlet for jagtforeningerne i Viborg kommune 

kunne afholde et kursus i brug af jægerweb 

• Jægerweb vil blive en stærk informations platform men vil ikke 

blive et forum for gensidig dialog som man ser på FB grupper 

 

Punkt 5.  Findes der nye metoder til at fremme udvikling 

Ideer til at fremme udvikling 

• Nogle foreninger har succes med at lave mentor ordninger for 

nyjægere 

• At man generelt er gode til at tage imod nyjægere 

• Pop-up frivillighed 

• Bestyrelsesudvikling 

• Frihold kassereren for andre opgaver 

• Spørg folk hvad de vil lave 

• Skab en frivillig politik 

• Kommunikation er vigtig 

• Udvikling af aktiviteter – afslut ting 

• Konflikthåndtering – ren tavle 

• Erfaringsudveksling 

• Unge skal udfordres 
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Punkt 6. 

 

Dialog og socialt samvær med hinanden for at fremme samarbejde og 

kendskab til hinanden 

• Der var en åben og god debat 

• Mange gav udtryk for at endnu mere samarbejde er nødvendigt for 

at skabe udvikling og succes 

 

Opsamling  • Det er ude i jagtforeningerne hvor medlemmerne møder DJ at vi 

skal have succes  

• Jægerrådet har et virkeligt godt samarbejde med Viborg kommune 

og Jægerrådet arbejder for at dette fortsætter og udvikles. konkrete 

eksempler på samarbejde: 

o Støtte til regulering 

o Samarbejde om rågeregulering 

o Jagt på kommunens arealer  

o Andre af kommunens arealer udlejes til jagt 

• Succes for jægerrådet er hvis vores DJ-strategi ”God jagt i 

generationer” bliver udlevet og at medlemmerne i 

jagtforeningerne oplever succes med de lokale aktiviteter  

• Der opfordres generelt til at række endnu mere ud til hinanden i 

foreningerne og samarbejde om aktiviteter 

• Jægerweb vil blive udbygget gennem 2024 og 2025 men det er 

lokalt at man skal skabe den nære og tætte dialog 

• Jægerrådet vil forsøge at skabe rammer for at det bliver nemmere 

at få denne dialog og samarbejde. Dette gennem initiativer som: 

o Oprettelse af FB-gruppe for alle jægere i Viborg kommune 

o En generel bedre kommunikation 

• Jægerrådet vil efter næste jægerrådsmøde kommunikere årsplanen 

for jægerrådets arbejde 

• Alle jagtforeninger opfordres til at kontakte jægerrådet hvis man 

har input til initiativer det kan styrke samarbejdet 

• Jægerrådet vil på næste jægerrådsmøde evaluere mødet og 

kommunikere hvordan ovenstående dialog og anbefalinger kan 

udmøntes i konkrete initiativer 

 

• Tak for en åben og konstruktiv dialog 

 

• Jespers præsentation udsendes sammen med dette referat  
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